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سرمقاله

تنش ناخواسته علیه تهران 
ادامه از صفحه یک

گزارش پیشرفت ها در توافق های مدیر کل آژانس 
با رئیس سازمان انرژی هسته ای ایران نیز بی گمان 
در اختیار اعضای مذاکره کننده هسته ای قرار داده 
وزارت  سخنگوی  اظهارات  جالب تر،  است.  شده 
ایران است که در آخرین کنفرانس  امور خارجه 
مطبوعاتی خود، ضمن واکنش به رفتار اروپاییان، 
گفت: » عدم برگزاری نشست های مذاکراتی در 
موضوع برجام به معنای رکود کامل در این زمینه 
و متوقف بودن تلاش های دیپلماتیک برای احیای 
تصریح  مقدم«  کنعانی  »ناصر  نیست.«  برجام 
کرد: »مسیرهای مختلفی برای تبادل پیام ها وجود 
دارد.«  اگرچه سخنان او با این تهدید همراه بود 
که »اروپا پاسخ تهدید ما به استفاده از مکانیسم 

ماشه را می داند«.  
یک  بر  مدام  اخیر  ماه های  در  مقدم  کنعانی 
نکته تأکید داشته  و آن دوری کردن از بازتاب های 
رسانه ای درباره آنچه میان تهران و آژانس درباره 
توافق های اخیرشان انجام گرفته است. او در همین 
کنفرانس خطاب به مقام های آژانس گفته است: 
» به آنان توصیه می کنیم که با توجه به توافق های 
صورت گرفته و استقبال ایران از هیئت های آژانس، 
از  طرح مسائل فنی  در حوزه رسانه اجتناب کنند و 
اجازه دهند مسائل در مسیر طبیعی و فنی خودش 
پیش برود.« بسا سکوت معنادار مدیر کل آژانس 
از  ناشی  نیز  المللی  بین  نهاد  این  منابع  دیگر  و 
همین توافق باشد. به هر حال، انتشار خبر رایزنی 
تروئیکای اروپایی با اعضای منتخب شورای امنیت 
به اندازه ای تأثیرگذار بوده که نگرانی نماینده ویژه 
دولت روسیه را نیز برانگیزد. »میخاییل اولیانف« 
در  بازمانده  مذاکرات  بین  خوش  همیشه  مرد 
وین، اکنون با ناخرسندی می گوید: »می خواهند 
]غربی ها[ برجام را منحل کنند؛ هر روز تأخیر در 
به مرحله بدون  را  ما  از سرگیری مذاکرات وین، 

بازگشت نزدیکتر می کند.« 
در  باید  را  اروپایی  تروئیکای  اخیر  اقدام  آیا 
چارچوب عملیات روانی برای وادار کردن تهران به 
دادن امتیازهای بیشتر تفسیر کرد؟ آیا حرکت بر 
مدار عصبی تهران به منظور واداشتن او به عکس 
العمل مناسب با خواست هایی است که تنش را 
به منازعه نزدیک کند؟ آیا غرب با توجه به نزدیک 
شدن به ماه اکتبر )مهرماه ۱۴۰۲( که پایان تعهدات 
برجامی ایران خواهد بود، می کوشد زمان پایان این 
توافق را طولانی تر از آن کند که تهران پیش بینی 
آن  تبع  به  و  اروپا  آیا  دارد؟  آن  از  خوش دلانه ای 
بلوک غرب همه تلاش خود را معطوف به پس از 
اکتبر آینده کرده است؟ در این صورت تهران چه 
ابزاری برای مقابله با این سناریو تدارک دیده است؟  
نکته مهم و به طور معمول نادیده گرفته شده در 
پی گیری و تحلیل فرایند اختلافات هسته ای تهران 
کردن  خلاصه  آمریکا(،  و  اروپا  از  اعم   ( غرب  با 
اختلافات بر سر توانمندی هسته ای و حتی توان 
تسلیحات موشکی ایران است. این در حالی  است 
که جنگ اوکراین اکنون به عنوان یکی از متغیرهای 
تأثیرگذار بر هرگونه تعاملات تهران و غرب عمل 
دچار  را  ناظران  برخی  گاه  مهم  همین  می کند. 
خطای تحلیلی می کند. به عقیده آنان، آمریکا و 
اروپا چنان غرق در بحران ناشی از جنگ اوکراین 
هستند که مجال بازکردن پرونده بحرانی دیگری 
مانند آنچه در روابط با تهران دارند را پیدا نخواهند 
کرد. اما خطای این تحلیل آنجاست که این مهم را 
نادیده می گیرند که درحال حاضر غرب به درست 
یا غلط، ایران را بخشی از جنگ اوکراین دانسته 
و برای مهار آن؛ به ویژه دور کردن سیاست های 
تهران از مسکو، به طور گسترده وارد عمل شده 
است. به این ترتیب غرب، پرونده هسته ای ایران 
و بازگشت به مذاکرات برجامی را تابعی از نتایجی 
خواهد دانست که سیاست های تهران را از مسکو 
دور کند. از این رو بر فشارهای روانی خود از جمله 
آنچه در رایزنی با اعضای منتخب شورای امنیت 

داشته، خواهد افزود.  
آیا تنش ناخواسته ای به سراغ تهران آمده و غرب 

عامدانه بر هیمنه آن باد می اندازد؟

خبر

اخبار

موافقت مجلس با لایحه تشکیل وزارت 
بارزگانی

مخالفان و موافقان چه گفتند؟
جریان  در  اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگان 
جلسه علنی دیروز ، تقاضای دولت مبنی بر بررسی 
لایحه تشکیل وزارت بازرگانی به صورت دو فوریتی 
را بررسی کرده و در نهایت با ۱۴۳ رای موافق با این 

درخواست موافقت کردند.
در همین رابطه سید علی موسوی در مخالفت 
با بررسی دو فوریتی لایحه تشکیل وزارت بازرگانی 
مجلس  معادن  و  صنایع  کمیسیون  کرد:  بیان 
تخصصی  کمیسیون  عنوان  به  اسلامی  شورای 
وزارت  با تشکیل  این لایحه است  اجرای  مخالف 
در  می شود  زیادتر  اداری  بروکراسی  بازرگانی، 
باید چابک سازی و  حالی که ما می گوییم دولت 
برخلاف  دیگر  وزارتخانه  یک  ایجاد  کوچک شود. 
این سیاست است از طرف دیگر تا قرار باشد این 

وزارتخانه شکل بگیرد یک سال زمان می برد. 
به گزارش ایسنا، فتح الله توسلی در موافقت با 
بررسی این لایحه به صورت دو فوریتی بیان کرد: ما 
چند روز گذشته وزیر صنعت، معدن و تجارت را 
استیضاح کرده و وی را برکنار کردیم. یکی از دلایل 
آن این بود که حوزه وظایف وزارت صنعت، معدن 
تجارت  بحث  که  است  گسترده  آنقدر  تجارت  و 
کاملا کنار رفته است. در حوزه بازاریابی و تجارت و 
مدیریت بازار داخلی و خارجی یک رهاشدگی وجود 
دارد و بحث صنعت و معدن به بحث بازرگانی و 
مدیریت بازار قالب شده است در شرایطی که مردم 
به شدت از وضعیت بازار و تورم ناراضی هستند. 
بنده نمی گویم با تشکیل وزارت بازرگانی این موضوع 
حل خواهد شد اما حداقل یک تشکیلاتی شکل 
خواهد گرفت که به مدیریت تجارت و تنظیم بازار 
کمک خواهد کرد.  مصطفی طاهری در مخالفت 
بیان  فوریتی  دو  به صورت  لایحه  این  بررسی  با 
اتفاق  کشور  در  موضوع  این  بار  چندین  کرد: 
افتاده که وظایف این دو وزارتخانه از هم جدا و یا 
ادغام شده است. آخرین بار که در دهه 8۰ وزارت 
بازرگانی داشتیم منجر به افت تولید کارخانه های 
روغن کشی، افت تولید شکر و افت تولید کفش به 

دنبال واردات بی رویه از چین شد.

نظر قالیباف در مورد طرح مالیات بر 
سوداگری و سفته بازی

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت که امروز 
بررسی طرح مربوط به مالیات بر فعالیت های 
از  دارد  جا  و  شد  تمام  مجلس  در  سوداگری 

کمیسیون اقتصادی تشکر کنم. 
دیروز  علنی  جلسه  در  قالیباف  محمدباقر 
طرح  مواد  بررسی  اتمام  از  بعد  و  مجلس 
مالیات بر عایدی سرمایه )مالیات بر سوداگری 
طرح  بررسی  امروز  کرد:  اظهار  سفته بازی(  و 
سوداگری  فعالیت های  بر  مالیات  به  مربوط 
تمام شد جا دارد از نمایندگان به ویژه اعضای 
کمیسیون اقتصادی تشکر کنم که این کار مهم 
و دقیق صورت گرفت و ان شاءالله تاثیرات خود 

را می گذارد.
مالیات  کمیته  از  همچنین  داد:  ادامه  وی 
کمیسیون اقتصادی تشکر ویژه دارم به خصوص 
در  کسالت  دلیل  به  اکنون  که  صفایی  آقای 

بیمارستان هستند.

واکنش تند نماینده چابهار به ادعای 
فروش جزیره کیش و قشم

یک نماینده مجلس شورای اسلامی گفت: از 
یک طرف آقایان می گویند در بحث فروش نفت 
به چنین دستاوردهایی رسیده ایم، ما تحریم ها 
را دور زده ایم ما منابع فروش نفت مان افزایش 
پیدا کرده است، از سوی دیگر این گونه دل مردم 
را خالی می کنند که با این روند مجبوریم برای 
و  کیش  قشم،  بازنشستگان  جامعه  مطالبات 
خوزستان را بفروشیم و مثال می زنند یونان ۱۰۰ 

جزیره خودش را فروخت. 
معین الدین سعیدی در گفت وگو با ایلنا، درباره 
اظهارنظر یکی از مدیران سازمان تامین اجتماعی 
کیش،  مجبوریم  زودی  »به  این که  بر  مبنی 
قشم و خوزستان را بفروشیم تا بتوانیم حقوق 
باید در دهان  بازنشستگان را بدهیم«، گفت: 
دولت  می کنم  تعجب  من  زد،  مدیری  چنین 
با  این گونه  می دهد  اجازه  خودش  به  چگونه 

احساسات میلیون ها ایرانی بازی کند؟ 
این نماینده مجلس شورای اسلامی عنوان کرد: 
چرا یک مدیر نامدیر به خودش اجازه می دهد 
این گونه مام میهن را دچار چالش کند؟ من از 
اجازه  چرا  می کنم  تعجب  رئیسی  آقای  دولت 
می دهند مدیران این گونه مقدسات مردم را زیر 
سوال ببرند اگر در این شرایط نمی توانند مرهمی 
بر دردهای مردم باشند اقلاً نمک روی دردهای 
مسئولین  اگر  داد:  ادامه  وی  نپاشند.   مردم 
واقعا حرف زدن بلد نیستند، حرف نزدن را که 
می توانند انجام دهند. اولاً چه ضرورتی دارد که 
مسئولان تا این حد صحبت کنند؟ در کجای دنیا  
مسئولان اجرایی این همه سخنرانی، مصاحبه 
اجرا  کارتان  شما  می دهند؟  انجام  صحبت  و 
است و کارتان این است که دردی از مشکلات 
بی پایان مردم را درمان کنید، این چه سبک و 
سیاقی است؟ باید در اولین جلسه مجلس در 

این خصوص صحبت کنیم.
سعیدی درباره این که این سخنان در تضاد با 
صحبت های دولت در خصوص رشد اقتصادی 
و سایر دستاوردهایی است که مطرح می کند، 
عنوان کرد: این سخنان پارادوکس محض است، 
از یک طرف آقایان می گویند در بحث فروش 
ما  رسیده ایم،  دستاوردهایی  چنین  به  نفت 
تحریم ها را دور زده ایم ما منابع فروش نفت مان 
افزایش پیدا کرده است، از سوی دیگر این گونه 
دل مردم را خالی می کنند که با این روند مجبوریم 
برای مطالبات جامعه بازنشستگان قشم، کیش و 
خوزستان را بفروشیم و مثال می زنند یونان ۱۰۰ 

جزیره خودش را فروخت. 
وی افزود: استعفای این مدیر نامدیر کمترین 
کاری است که اتفاق می افتد، صبر انقلابی مردم 
نباید باعث شود مدیران دولت این گونه اصول 

لایتغیر ایران و ایرانی را زیر سوال ببرند.

از  را  آیت الله خامنه ای جامعه معلمین  حضرت 
بهترین و شریف ترین قشرهای کشور دانستند و با 
سپاس از زحمات این مجاهدان بردبار و سخت کوش 
و متعهد در همه شهرها و روستاهای کشور افزودند: 
ارزش و اهمیت پرورش نسلی آگاه، عالم، اهل فکر و 
منطق، مومن، با اراده و »برخوردار از اخلاق اسلامی 
و تعهدات ملی« برای ساختن آینده کشور، با هیچ 

کار دیگری قابل مقایسه نیست.
شهید  استاد  یاد  گرامی داشت  با  انقلاب  رهبر 
مطهری به عنوان نمونه یک »معلم حقیقی و کامل« 
و توصیه به معلمان برای بهره گیری از آثار ایشان، 
حدود ۵ هزار معلم شهید را جلوه ای از سربلندی 
سال  گوناگون ۴۵  آزمون های  در  معلمین  جامعه 
اخیر برشمردند و افزودند: معلمان عزیز، فرزندان 
دارند،  آرزو  فرزند خود  برای  که  را همانگونه  ملت 
»خوشبخت، سربلند، عاقل، باسواد و برخوردار از 
رفتار احترام برانگیز« بار بیاورند که این مهم، علاوه 
بر درس دادن، با رفتار و کردار معلمان تحقق خواهد 

یافت.
حضرت آیت الله خامنه ای، تشویق دانش آموزان 
از جمله مساجد  برکت آفرین  مراکز  در  به حضور 
و هیئت ها را توقعی دیگر از معلمان بیان کردند و 
بر  مدارس، علاوه  در  دانش آموزان  گفتند: حضور 
یادگیری برکات دیگری دارد که از روش های مجازی 
و  آموزش  روند  اینکه  ضمن  نیست؛  تحقق  قابل 
پرورش از کرونا، فتنه ها، اغتشاشات و ایجاد ناامنی 
 در خیابان ها و برخی مسائل دیگر ضربه خورده است.
ایرانی- »هویت  احساس  کردن  زنده  انقلاب  رهبر 
اسلامی و شخصیت ملی« در نوجوانان و جوانان 
باهوش کشور را وظیفه ای اساسی دانستند و گفتند: 
فارسی، پرچم کشور و  این روند، مسئله زبان  در 
احساس عزت و افتخار به ایرانی بودن مهم است که 
البته این مسائل با توصیه و حرف حاصل نمی شود، 
بلکه باید مفاخر و سوابق فرهنگی، علمی و تاریخی را 

به دانش آموز تعلیم حقیقی داد.
ایشان پس از بیان توقعات از معلمان، احساس 
جامعه  قبال  در  حاکمیت  همه جانبه  مسئولیت 
گفتند:  و  دانستند  واقعی  ضرورتی  را  معلمین 
مشکلات  اما  است  مهم  خیلی  معلمان  معیشت 
معلمان فقط معیشتی نیست و دایره گسترده ای 
دارد که مهارت آموزی، تجربه آموزی و رسیدگی به 

دانشگاه فرهنگیان از جمله آنهاست.
آموزش  اصلی  مسائل  درباب  انقلاب  رهبر 
پیشرفت  دشوار  گردنه های  از  عبور  پرورش،  و 
همه جانبه کشور را بدون کمک و ایفای نقش آموزش 
و پرورش غیرممکن دانستند و با تأکید بر اهمیت 
درک جایگاه عظیم این مجموعه در نظام مدیریتی 
مسئولان  برخی  راهبردی  خطای  افزودند:  کشور، 
گذشته این بود که متأسفانه قدر و عظمت و قدرت 
تأثیرگذاری آموزش و پرورش را نمی دانستند و به این 
مجموعه به عنوان مزاحم و مصرف کننده ی بی فایده 

بودجه نگاه می کردند.
اتفاق نظر  به  اشاره  با  آیت الله خامنه ای  حضرت 
بسیاری از صاحب نظران و کارشناسان بر محور بودن 
مدرسه برای گره گشایی از مشکلات کشور، افزودند: 
همانگونه که این متخصصان می گویند، اگر در ۲۰ 
سال قبل به موضوع مدرسه رسیدگی کرده بودیم 
امروز بسیاری از مشکلات وجود نداشت؛ بنابراین 
چاره کار در برنامه ریزی صحیح و همت جدی برای 
اصلاح مدرسه است و همه مسئولان، تصمیم سازان، 
حیاتی  اهمیت  باید  مردم  آحاد  و  تصمیم گیران 

دستگاه آموزش و پرورش را درک کنند.
مدیریت  در  بی ثباتی  از  انتقاد  با  رهبرانقلاب 
آموزش و پرورش گفتند: دستگاه به این عظمت با 
تغییر مداوم وزیر، ضربه می خورد؛ بخصوص اینکه 
تغییر وزیر گاهی تغییر معاونان، مدیران میانی و 

حتی مدیران مدارس را هم درپی  می آورد.
نظام درسی  و  انطباق ساختار، محتوا  »ضرورت 
آموزش و پرورش با نیازهای کشور« نکته مهم دیگری 
بود که رهبر انقلاب با تأکید بر آن گفتند: کشور به 
همان اندازه که به نیروی متفکر و دانشمند احتیاج 
دارد به نیروی ماهر کار هم نیازمند است اما آیا اکنون 
نسبت متعادلی بین آموزش های رایج در دبیرستان ها 
با آموزش های مهارتی و فنی و حرفه ای برقرار است؟ 
و دالان عبور از مدرسه و دبیرستان برای رسیدن به 
دانشگاه و نحوه توزیع منابع انسانی در بخش های 

مختلف کشور، مسیری درست است؟
حضرت آیت الله خامنه ای، مسئولان را به تأمل 
و تجدیدنظر درباره مسیر کنونی آموزش و ارزیابی 
میزان بهره وری آن برای کشور فراخواندند و افزودند: 
سیاست اصلی آموزش و پرورش باید آموزش علم 

نافع و تأمین نیازهای امروز و فردای کشور باشد.
»سند تحول بنیادین آموزش و پرورش« موضوع 
اساسی دیگری بود که رهبر انقلاب در خصوص آن 
پنج توصیه خطاب به مسئولان بیان کردند: »اول، 
سند تحول به صورت مستمر تکمیل و به روزرسانی 
شود«. »دوم، از سند تحول حمایت قاطع و به اجرای 
آن کمک شود«. »سوم، برای سند تحول که سندی 
متقن و خوب است بدیل و رقیبی درست نشود«. 
»چهارم، نقشه راه دقیق اجرای سند تحول از ستاد 

تا مدارس تهیه و در دولت و مجلس از آن حمایت 
قابل  راه، شاخص های  نقشه  در  »پنجم،  و  شود« 
اندازه گیری معین شود که بر اساس آنها پیشرفت 

اجرای سند دائماً رصد شود«.
آموزش  اصلی  مسائل  نظام  از  دیگری  موضوع 
آن  به  خامنه ای  آیت الله  حضرت  که  پرورش  و 
پرداختند، مسئله سرنوشت ساز »جذب معلم« بود.

نبود  علت  به  معلم  کمبود  به  اشاره  با  ایشان 
پیش بینی های درست در گذشته، گفتند: معلمان 
می گذارند  مایه  جان  از  کشور  سراسر  در  زیادی 
اما همچنان با کمبود معلم متعهد و کارآمد روبرو 
هستیم که راه حل آن، تلاش و سرمایه گذاری بیشتر 
بر روی تقویت زیرساختها و ظرفیتهای دستگاههای 
تربیت معلم بخصوص دانشگاه فرهنگیان و همچنین 

استفاده از معلمان مجربّ، مؤمن و قدیمی است.
و  حرفه ای  شایستگی های  رصد  انقلاب،  رهبر 
عمومی معلم در طول دوران خدمت و اکتفا نکردن 
به گزینش های بدو خدمت را نیز ضروری دانستند و 

گفتند: ضوابط گزینش نباید کمرنگ شود.
»تألیف جذاب، به روز و مبتکرانه کتاب های درسی« 
ضرورت دیگری بود که حضرت آیت الله خامنه ای 
درباره آن گفتند: کتاب های درسی در همه رشته ها 
به گونه ای باشد که یادگیری آنها نسل جوان را سر 

شوق بیاورد.
ایشان، گنجاندن مفاهیم اسلامی و معرفی مفاخر 
اکتشافات  و  دانش  سرآمدان  و  ایرانی  و  اسلامی 
علمی در تاریخ ایران« را از جمله کارهای لازم در 
به روز کردن کتاب های درسی و متناسب با تغییر 
زمانه برشمردند و خاطرنشان کردند: منظور برخی 

افراد از تغییر زمانه، تغییر اصول است در حالی که 
اصولی مانند عدالت، انصاف و محبت هیچ گاه تغییر 
نمی کند بلکه روبناهایی همچون شیوه های نگارش و 

بیان، تغییرپذیر هستند.
توصیه پایانی رهبر انقلاب در این دیدار، اهتمام به 
امور پرورشی در مدارس بود که با قدردانی از توجه به 
این موضوع در ستاد آموزش و پرورش، گفتند: البته 
اهتمام به امور پرورشی باید در مدارس نیز امتداد 
داشته باشد اما اکنون اثر چندانی از آن مشاهده 
نمی شود و مدارس زیادی مسئول پرورشی ندارند 
باشد  به گونه ای جذاب  باید  پرورشی هم  کار  البته 
که بچه ها را فراری ندهد. حضرت آیت الله خامنه ای 
با تأکید بر تعیین تکلیف هر چه سریع تر مدیریت 
آموزش و پرورش برای پیش برُد قاطع و بهتر امور در 
این دستگاه، گفتند: ما به آینده آموزش و پرورش و 

کارهای بزرگ معلمان محترم امیدوار هستیم.
سرپرست  صحرایی  آقای  دیدار  این  ابتدای  در 
فعالیت های  از  گزارشی  پرورش،  و  آموزش  وزارت 
سال گذشته و برنامه های پیش روی این وزارت خانه 

بیان کرد.
اجرایی سازی سند تحول، تکمیل مراحل اجرایی 
قانون رتبه بندی، بهسازی کتب درسی و گسترش 
پرورشی  نظام  به روزرسانی  کاربردی،  آموزش های 
تعیین  دانش آموزان،  زندگی  سبک  و  هویت  برای 
کیفیت  افزایش  تحصیل،  از  بازماندگان  تکلیف 
و  معلم  تربیت  اختصاصی  کنکور  دولتی،  مدارس 
همچنین تأسیس پردیس اختصاصی تربیت »معلم 
وزارت  سرپرست  گزارش  محورهای  از  پرورشی« 

آموزش و پرورش بود.

رییس سازمان انرژی اتمی ایران با بیان اینکه اتهامات ناروای غرب 
علیه برنامه هسته ای صلح آمیز ایران به گونه ای است که مسیر 
پیشرفت ما را محدود و موانع را زیاد کرده است، گفت: در این دوره 

اراده کردیم هیاهوی هسته ای را از بین ببریم. 
اتمی در  انرژی  ایرنا، محمد اسلامی رئیس سازمان  به گزارش 
مراسم تجلیل از »مهدی سهرابی« استاد پیشکسوت رشته مهندسی 
در دانشگاه امیرکبیر گفت: به لطف الهی جایگاه بلندی در ظرفیت 
هسته ای داریم؛ این جایگاه با تراز بالا با همین تلاش ها به دست 

آمده است و عاریه ای یا وارداتی نیست.
اسلامی با تاکید بر اینکه برخی با پول دانش و ظرفیت هسته 
ای خود را تهیه کرده اند، افزود: ما این جایگاه را با تحقیقات و 
تلاش مخلصانه همه عزیزانی که از ابتدا تاکنون بودند و، به دست 

آورده ایم.
اراده کردیم  این دوره  اینکه در  بیان  با  معاون رئیس جمهوری 
هیاهوی هسته ای را از بین ببریم، گفت: با روایت گری که صورت 
گرفته و اتهامات ناروایی که به کشور نسبت داده شده و نیز موج 
سواری و تولید محتوایی که صورت گرفته، روند به گونه ای است که 
مسیر پیشرفت ما هر روز محدودتر و موانع هر روز زیادتر کرده و 
شرایطی به وجود آمده است که مردم ایران هم شاید نسبت به این 
موضوع یک ذهنیتی داشته باشند که هسته ای برای ما چه خاصیتی 

داشته و هزینه و فایده آن چه بوده است.
اسلامی افزود: ما تلاش کردیم در این دوره روی سر فصل ها به 
ویژه آنهایی که می توانند در زندگی مردم تاثیرگذار باشد و توجیه 
پذیری اقدامات را بیشتر معرفی کند، بیشتر وقت بگذاریم و اینکه 

تاثیرات فناوری هسته ای در زندگی بیشتر مشهود شود.
رئیس سازمان انرژی اتمی ایران با بیان اینکه در این زمینه سرمایه 
گذاری ویژه ای انجام شده است، افزود: نقطه آغاز این موضوع تهیه 
یک سند راهبردی بود که افق بیست ساله و جهت گیری ها و حرکت 

برنامه محور ما را شکل داده است.
معاون رییس جمهور ادامه داد: امروز ما در مسیر این سند و 
برنامه قرار داریم و گستره فعالیت ما در رشته های وابسته موجب 
یارگیری و افزایش ظرفیت سازمانی ما هم در ظرفیت های تحقیقاتی 

و هم در ظرفیت های صنعتی می شود.
اسلامی افزود: صنعتی سازی هسته ای بخش ویژه و اساسی است 
که می تواند موقعیت ممتازی خلق کرده و مسیر تولید فناروری را 
هموار و شتابان تر کند و به همین دلیل روی آن وقت موسعی 

گذاشتیم.
ایران اظهار داشت: ظرفیت سازی  انرژی اتمی  رییس سازمان 
صنعتی در بخش هسته ای، اتفاق مکملی بود که سبب شد تا 
شبکه دانش بنیانی بزرگی را تعریف کنیم و در جهت تحقق اهداف 

سند راهبردی هسته ای فعالیت ها را مدیریت کنیم.
علی اکبر صالحی رییس سابق سازمان انرژی اتمی ایران نیز در 
برای  انرژی  دانشکده  و  امیرکبیر  دانشگاه  از  با قدردانی  سخنانی 
نکوداشت سهراب پور گفت: این نکوداشت قبل از اینکه به خود فرد 
برسد به ما می رسد ما در مقابل خودمان الگو قرار می دهیم اگر 
می خواهیم موفق شود و در اجتماع مورد احترام باشید و همانطور 
که آقای اسلامی هم گفتند بسیار ارزشمند است که انسان ها شما 

را از ته دل تکریم کنند.

در دیدار رهبری با معلمان و فرهنگیان صورت گرفت

ورش« انتقاد رهبر انقلاب از »تغییر مداوم وزیر و بی ثباتی در مدیریت آموزش و پر
رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح دیروز در دیدار شمار زیادی از معلمان و فرهنگیان سراسر کشور، معلمان را پرورش دهندگان جواهر قیمتی »نسل نوجوان 
و جوان« و معماران آینده کشور خواندند و با تبیین بایدها و نبایدهای مهم نظام آموزش و پرورش گفتند: نظام در مقابل توقعات خود از معلمان، باید در 

قبال مشکلات مختلف آنها، حقیقتا احساس مسئولیت کند. 

اراده کردیم هیاهوی هسته ای را از بین ببریمرئیس سازمان انرژی اتمی: 

رهبرانقلاب 
با انتقاد از 

بی ثباتی در 
مدیریت 

آموزش و 
پرورش گفتند: 
دستگاه به این 
عظمت با تغییر 

مداوم وزیر، 
ضربه می خورد؛ 
بخصوص اینکه 

تغییر وزیر 
گاهی تغییر 

معاونان، مدیران 
میانی و حتی 

مدیران مدارس 
را هم درپی  

می آورد

به  اخیر  انتقادات  متن  بر  غالب  حاشیه ی  خودرو«  »مافیای 
جمهور  رئیس  هم  بود.  وزیر صمت  استیضاح  و  وزارت صمت 
مدعی مبارزه با مافیای خودرو بود و هم نمایندگان مجلس، تقریبا 
می توان گفت نقد اکثر نمایندگان موافق استیضاح وزیر صمت 
مربوط به ضعف در مدیریت برای کنترل تورم بازار خودرو بوده 
است. در کنار مخالفت با وزیر صمت، بحث خودرو درهمه ی 
بخش های ماجرای مخالفت ها با فاطمی امین تا کنار گذاشتنش 
پررنگ و جدی بود. اما در این میان آنچه بیش از همه سروصدا 
او  بود،  بیگی  علیرضا  احمد  تبریز  نماینده  ایجاد کرد،افشاگری 
مدعی شد که بیش از ۷۰ خودرو به نمایندگان مجلس داده شده 

است. پرونده او به هیات نظارت بر عملکرد نمایندگان رفت. 
علیرضا بیگی در گفت و گو با خبرآنلاین در پاسخ به این سوال 
که با رفتن فاطمی امین، آیا مافیا خودرو هم می رود یا باز هم 
سعی در لابی گری با مقام جانشین و برخی نمایندگان خواهد 
داشت؟ گفت:  امکانی که ما داریم، امکان نظارتی است. ما به 
دقت رصد می کنیم که شاخ و برگ های مافیا را قطع کنیم. آقای 
رییسی این بار که به مجلس آمد، با تمام وجود حس کرد این بار 
مجلس جلویش ایستاده و اجازه نمی دهد حقوق مردم تضییع 
بشود. اگر به جز منافع مردم اقدامی انجام بدهد باز هم همین 
اتفاق تکرار خواهد شد. آقای رییسی به سرعت دارد فرصت هایش 

این که وعده های خوب و شیرین  از دست می دهد. علی رغم  را 
انتظار  ما  است.  متوهمانه  وعده های  وعده ها،  این  اما  می دهد 

داریم ایشان با واقع بینی وارد میدان مبارزه بشوند.
با  می تواند  چطور  مجلس  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  وی 
دشوار  خودرو  مافیای  برای  را  کار  مصوب،  قوانین  ریل گذاری 
کند؟توضیح داد:  تا جایی که می توانیم سعی می کنیم شرایط 
عرضه از انواع مختلف خودرو داخلی و خارجی فراهم شود که 
مردم حق انتخاب داشته باشند. مجلس باید با مصوباتش تلاش 
کند بازار رانتی و انحصاری جلویش گرفته شود. جنس آنتیک 
می شود.  گذاشته  به مزایده  است  یک دانه  و  است  تک  چون 
خودرو، کالای مصرفی  است. در یک شرایط خوب مصرف کننده 
حق انتخاب دارد تا کیفیت بهتر و قیمت مناسب تر را انتخاب کند.
وی  از  که  شکایتی  موضوع  مورد  در  همچنین  بیگی  علیرضا 
شده گفت:  یک پرونده مربوط به شکایت آقای فاطمی امین از 
به عنوان مطلع دعوت شدم. خدمت معاون محترم  من است. 
ذیل  دادن خودروها  این که  دادم؛  ارائه  را  مستندات  دادستان، 

ویژه خواری و رانت خواری است، دارند بررسی می کنند.
اقدام من در حوزه  وظایف نمایندگی بوده  این که  درخصوص 
یا نه هم از من شکایت شده و موضوع به هیئت نظارت بر رفتار 
نمایندگان رفته است. این هیئت با وجود مستندات و مدارکی 

که من ارائه دادم، دفاعیات من را موجه تشخیص نداد و روند را 
به دستگاه قضایی ارجاع داد.

گفت:   نیز  نمایندگان  پارلمانی  مصونیت  درخصوص  وی 
شده  نظارت  هیئت  تشخیص  به  محدود  نمایندگان  مصونیت 
است. تشخیص هیات برای من، این بوده که افشاگری مذکور 
نبوده است. معنی اش  نمایندگی  و مسئولیت  کار  در حیطه ی 
این است که افشاگری که من انجام داده ام، کاری شخصی بوده 
است، مثل زمانی که چک می کشم، در حالی  که حسابم خالی 
بوده است؟! یا در حین رانندگی، با کسی تصادف می کنم. یعنی 
واقعا این موضوع هیچ ارتباطی با مسئولیت نمایندگی من ندارد و 

موضوع باید مثل پرونده عادی مورد بررسی واقع شود؟!
شکایت  من  از  هم  قبل  دولت  دوره  در  نیست.  مهم  گرچه 
می شد؛ از وزیر کشور گرفته تا دیگران، آن موقع هم همین شورای 
نظارت بر رفتار نمایندگان، که دست اصلاح طلب ها بود، من را به 
دادگاه فرستادند که البته در همگی تبرئه شدم، در این دوره هم 
که هیات نظارت دست این هاست، پرونده ام را به دادگاه ارسال 

کردند.
علیرضا بیگی در ادامه در پاسخ به این سوال که با این شرایط 
اصول گرایان، خود را هم طیف شان می دانید؟ تاکید کرد: نه، چه 

اصول گرایی؟! ما طرفدار مردمیم.

نماینده افشاگر خودروهای شاسی بلند مطرح کرد
رئیسی فرصت هایش را به سرعت از دست می دهد
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